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PROTOKÓŁ NR V/2024 
z V sesji Rady Miejskiej w Śremie 

 
Obrady rozpoczęto 19 września 2024 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 

w Śremie, o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:57 tego samego dnia. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 19 radnych. 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

• Radny Krzysztof Lewandowski – nieobecny usprawiedliwiony. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Baum Sławomir – Radca Prawny, 
2. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik PPS, 
3. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU, 
4. Lewandowski Krzysztof – Skarbnik Gminy Śrem, 
5. Ratajczak Sławomir – Zastępca Burmistrza Śremu, 
6. Świdurska Maria – Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Śremie (CUS), 
7. Tomczak Donat – Naczelnik PSG, 
8. Tomyślak Dorota – Sekretarz Gminny Śrem, 
9. Wiśniewski Grzegorz – Burmistrz Śremu, 
10. Sworowski Dominik – Prezes Wart Śrem, 
11. Wawrzyniak Paweł – lokalny przedsiębiorca. 

 
(Zawiadomienia o sesji Rady, ogłoszenie, stanowią załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej w Śremie Tomasz Klaczyński, otwierając 
V sesję Rady Miejskiej, powitał Radnych, Burmistrzów, Panią Sekretarz, Pana 
Skarbnika, pracowników Urzędu, Panią Dyrektor CUS oraz przybyłych na sesję 
gości.  
 W dalszej kolejności stwierdził, że zgodnie z listą obecności na sali 
jest obecnych 18 radnych, a więc Rada jest władna do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
  Następnie poinformował, że obrady Rady są transmitowane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej 
gminy, w związku z tym poprosił o niewypowiadanie nazwisk czy informacji, 
które mogłyby w jakikolwiek sposób naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane 
osobowe są chronione zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych 
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osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku i ich podanie bez wyrażenia zgody przez 
osobę zainteresowaną jest zagrożone karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
    
 
Ad. 2. Złożenie ślubowania przez nowo wybraną radną. 
 

Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poinformował, iż zgodnie z art. 
23a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonania 
mandatu radni składają ślubowanie.  

Następnie poprosił wszystkich o powstanie i wprowadzenie pocztu 
sztandarowego oraz o złożenie ślubowania przez Panią Paulinę Szulc. 

 
Pani Paulina Szulc – nowo wybrana Radna złożyła ślubowanie następującej 

treści: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 

 
Po ślubowaniu, Przewodniczący pogratulował nowej Radej, po czym 

wyprowadzono poczet sztandarowy.   
 
Następnie Przewodniczący poprosił Radnych o ponowne potwierdzenie 

kworum. Stwierdził, że na Sali obecnych jest 19 Radnych, a więc Rad jest władna 
do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
 
Ad.3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poinformował, że wpłynęły 
3 wnioski o zmianę porządku obrad. 

 
1) wniosek Burmistrza Śremu z prośbą o wycofanie z porządku obrad 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
warunków i trybu finansowania sportu na terenie gminy Śrem. 
(Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Burmistrz Grzegorz Wiśniewski poinformował, że decyzja o wycofaniu 
projektu uchwały została podjęta w związku z opinią Śremskiej Rady 
Sportu, na podstawie której podjęto decyzję o szerszej konsultacji uchwały 
z Klubami Sportowymi z terenu gminy Śrem. 
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Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie zatwierdzenia wniosku 
Burmistrza z prośbą o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania sportu na terenie 
gminy Śrem. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
 Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

2) wniosek Przewodniczącego Rady o uzupełnienie porządku obrad 
o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru członków 
Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady 
Miejskiej w Śremie. (Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiana uchwały wynika z objęcia 
mandatu Radnej przez Pani Paulinę Szulc i Jej chęci dołączenia do Komisji. 

 
Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie zatwierdzenia wniosku 

Przewodniczącego Rady o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
 Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

3) wniosek Burmistrza Śremu z prośbą o uzupełnienie porządku obrad 
o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej gminy Śrem na 2024 rok oraz o uzupełnienie porządku 
obrad o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 
(Wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Burmistrz Grzegorz Wiśniewski poinformował, że w ramach Funduszy 
Europejskich dla Wielkopolski prowadzony jest nabór, a gmina Śrem chce złożyć 
wniosek w ramach szeroko rozumianej dostępności dla osób 
z niepełnosprawnościami SP 4 w Śremie. Zgodnie z regulaminem naboru w WPF 
muszą być zabezpieczone środki na realizację tego przedsięwzięcia. 

 
Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie zatwierdzenia wniosku 

Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
 Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 
Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie zatwierdzenia wniosku 

Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad o projekt zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 
2024 – 2035 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
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ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
 Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś 

propozycje zmiany porządku obrad? 
Radni nie zgłosili innych propozycji zmian do porządku obrad V sesji Rady. 

 
Przyjęty porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Złożenie ślubowania przez nowo wybraną radną. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 

1) wniosek Burmistrza Śremu z prośbą o wycofanie z porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania sportu na terenie gminy Śrem 

2) wniosek Przewodniczącego Rady o uzupełnienie porządku obrad 
3) wniosek Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad o projekty uchwał 

4. Przyjęcie protokołów z III sesji Rady Miejskiej w Śremie oraz z IV 
nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Śremie. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady: 
a) zmieniającego uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Budżetowej 

Rady Miejskiej w Śremie; 
b) zmieniającego uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Śremie; 
c) zmieniającego uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego, Zastępcy 

Przewodniczącego oraz członków Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Śremie; 

d) w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Śremie 
i ustalenia jej składu osobowego; 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Pomocy 
Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie; 

f) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym 
przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz spółki Medella S.A.; 
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g) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym 
przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz spółki Zjednoczone 
Przedsiębiorstwa Rozrywkowe S.A.; 

h) w sprawie rozpatrzenia zażalenia na nieważność wyborów sołeckich wsi 
Orkowo; 

i) zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie w Gminie Śrem na lata 2022-2026; 

j) zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia na terenie gminy Śrem 
ośrodka wsparcia pod nazwą Klub Senior + w Śremie oraz w sprawie 
ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności 
uczestników w Klubie Senior+ w Śremie; 

k) w sprawie wysokości oraz zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce w gminie Śrem; 

l) zmieniającego uchwałę w sprawie planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków i jakości 
świadczonej opieki; 

m) zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia gminy Śrem 
do Stowarzyszenia Zdrowych Miast Polskich; 

n) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania sportu na terenie gminy Śrem; (punkt zdjęto z porządku 
obrad) 

o) zmieniającego uchwałę w sprawie szczegółowych warunków korzystania 
z nieruchomości przez jednostki organizacyjne; 

p) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 
realizujących nowe inwestycje na terenie gminy Śrem w ramach pomocy 
de minimis; 

q) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 
rok; 

r) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 

6. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia Rady Miejskiej w Śremie: 
a) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie powołania 

Śremskiej Rady Seniorów oraz nadania jej Statutu; 
b) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Usług Społecznych w gminie Śrem na lata 2024-2026; 
c) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Psarskie; 
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d) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy 
Śrem; 

e) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie dodatkowych 
oznaczeń taksówek oraz przepisów porządkowych związanych 
z przewozem osób i bagażu taksówkami na terenie gminy Śrem. 

7. Zatwierdzenie planu pracy Rady i planu pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej 
od października do grudnia 2024 r. oraz przyjęcie planów pracy stałych Komisji 
Rady od października do grudnia 2024 roku. 

8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołów z III sesji Rady Miejskiej w Śremie oraz z IV 
nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Śremie. 

Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poinformował, że protokoły były 
wyłożone do wglądu w Zespole Obsługi Rady. Do protokołów nie zgłoszono 
uwag. 

W związku z powyższym stwierdził, że protokół z III sesji Rady Miejskiej w 
Śremie oraz z IV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Śremie zostają przez Radę 
przyjęte bez odczytywania. 

 
 
Ad. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady: 
 

a) zmieniającego uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Budżetowej 
Rady Miejskiej w Śremie; 

 
Przewodniczący Tomasz Klaczyński poinformował, że w uchwale zmienia 

się skład osobowy Komisji w związku z rezygnacją z członkostwa w komisji 
Radnego T. Wojny oraz z zrzeczeniem się mandatu przez Panią Dorotę Tomyślak. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 32/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 32/V/2024 stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
 
 

b) zmieniającego uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Śremie; 

 
Przewodniczący Tomasz Klaczyński poinformował, że w uchwale zmienia 

się skład osobowy Komisji w związku z zrzeczeniem się mandatu przez Pana 
Rafała Wachowiaka 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
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Uchwała Nr 33/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 33/V/2024 stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 
 
 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego, Zastępcy 
Przewodniczącego oraz członków Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Śremie; 

 
Przewodniczący Tomasz Klaczyński poinformował, że w związku z zrzeczeniem 

się mandatu przez Panią Dorotę Tomyślak oraz Pana Rafała Wachowiaka zachodzi 
konieczność uzupełnienia składu Komisji. Zwrócił się do Radnych z prośbą 
o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego oraz Zastępcę Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej. 

 
Radny Piotr Mulkowski zgłosił: 

− Radnego Jakuba Strzelca na Zastępcę Przewodniczącego Komisji, Radny 
wyraził zgodę, 

− Radną Paulinę Szulc na członka Komisji, Radna wyraziła zgodę. 
 
Radny Tomasz Wojna zgłosił na Przewodniczącego Komisji Radnego Artura 
Konona, Radny wyraził zgodę. 
 
Dalszych zgłoszeń nie było. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wyboru Radnego Artura Konona 
na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
 



10 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wyboru Radnego Jakuba Strzelca 
na Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego oraz członków Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Śremie, z uzupełnianymi danymi Przewodniczącego 
i Zastępcy oraz nowym członkiem Radną Pauliną Szulc. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 34/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 34/V/2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 
 
 

d) w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Śremie 
i ustalenia jej składu osobowego; 

 
Przewodniczący otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
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Radny Piotr Mulkowski przekazał, że rozmawiał z przedstawicielami Klubów 
Radnych i wspólnie uzgodnili, że każdy Klub wytypuje 2 kandydatów do składu 
Komisji. 

 
Radny Piotr Mulkowski, Przewodniczący Klubu Radnych Grzegorza 

Wiśniewskiego, zgłosił: 

− Radnego Cezarego Strzelca, który wyraził zgodę, 

− Radnego Piotra Mulkowskiego, który wyraził zgodę. 
 

Radny Adam Lewandowski, Przewodniczący Klubu Radnych KWW Adama 
Lewandowskiego, zgłosił: 

− Radną Katarzynę Sarnowską, która wyraziła zgodę, 

− Radnego Bartosza Żeleźnego, który wyraził zgodę. 
 

Radny Tomasz Wojna, Przewodniczący Klub Radnych KW Prawo 
i Sprawiedliwość, zgłosił: 

− Radnego Artura Konona, który wyraził zgodę, 

− Radnego Tomasz Wojnę, który wyraził zgodę. 
 

Przewodniczący Rady, zapytał Radną Ninę Stępę czy chce dołączyć 
do składu Komisji Statutowej, ponieważ jest Radną nie należącą do żadnego 
z Klubów. 
 
 Radna Nina Stępa wyraziła zgodę na bycie członkiem Komisji Statutowej. 
 
Więcej zgłoszeń nie było. 
 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zaproponował, by Komisja 
przedstawiła nowy Statut na sesji w styczniu 2025 r.  Następnie zapytał, 
czy są inne propozycje co do terminu zakończenia prac Komisji Statutowej? 

 
Radny Adam Lewandowski stwierdził, że bez sensu jest ustalanie daty, 

bo nie wiadomo jaki zakres zmian będzie proponowany. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że w projekcie uchwały w § 3. należy 

wskazać termin zakończenia prac. Natomiast jeżeli określony termin okaże 
się nie wystarczający, można go wydłużyć. 

Radny Adam Lewandowski zaproponował, by uzupełnić projekt terminem: 
koniec I kwartału 2025 r. 

 
Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze inne propozycje? 
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Więcej propozycji nie zgłoszono. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Śremie i ustalenia 
jej składu osobowego, z uzupełnionymi danymi 7 osobowego składu 
oraz zakończeniem prac do końca I kwartału 2025 r.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 35/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 35/V/2024 stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

 
 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Pomocy 
Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie; 

 
Przewodniczący Tomasz Klaczyński poinformował, że w związku przyjęciem 

mandatu Radnej przez Panią Paulinę Szulc i Jej chęcią dołączenia do Komisji, 
proponuje się zmianę składu członków Komisji w przedmiotowej uchwale.  
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
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Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 36/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 36/V/2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
 
 

f) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym 
przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz spółki Medella S.A.; 

Projekt uchwały zreferował Przewodniczący Rady, Tomasz Klaczyński. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 37/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 37/V/2024 stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 
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g) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym 
przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz spółki Zjednoczone 
Przedsiębiorstwa Rozrywkowe S.A.; 

Projekt uchwały zreferował Przewodniczący Rady, Tomasz Klaczyński. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 38/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 38/V/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

 
 
h) w sprawie rozpatrzenia zażalenia na nieważność wyborów sołeckich wsi 

Orkowo; 
Projekt uchwały zreferował Przewodniczący Rady, Tomasz Klaczyński. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Radny Adam Lewandowski poinformował, że Komisja Rewizyjna projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
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ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (18) Justyna Bąkowska, Łukasz  Brzeziński, Tomasz  Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej  Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz  
Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Nina Stępa 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski  
 
Uchwała Nr 39/ V/2024 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała Nr 39/V/2024 stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

 
 

i) zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie w Gminie Śrem na lata 2022-2026; 

Projekt uchwały zreferowała Dyrektor CUS, Maria Świdurska. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Radna Justyna Bąkowska poinformowała, że Komisja Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska, projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, 
Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 40/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 40/V/2024 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
 
 

j) zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia na terenie gminy Śrem 
ośrodka wsparcia pod nazwą Klub Senior + w Śremie oraz w sprawie 
ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności 
uczestników w Klubie Senior+ w Śremie; 

Projekt uchwały zreferowała Dyrektor CUS, Maria Świdurska. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
 

W dyskusji głos zabrali: 
Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak zapytał, czy w wymienionych 

300 000 zł jest zawarte 5 etatów, bo koszt wydaje się relatywnie niski? 
Dyrektor CUS, Maria Świdurska odpowiedziała, że tak. Podstawową 

kwestią jest zabezpieczenie środków gminnych na wynagrodzenia tych 
5 pracowników, natomiast każdy inny pakiet usług dostosowywany jest 
do środków pozyskanych z budżetu wojewody, ministerstwa i innych źródeł 
finansowania. Dodatkowo CUS od stycznia 2024 r., realizuje usługi społeczne 
w ramach programów społecznych, które były przyjęte przez Radę w styczniu 
br. 

Dyskusje zakończono. 
 

Radna Justyna Bąkowska poinformowała, że Komisja Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska, projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (19) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Piotr 
Mulkowski, Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-
Nowak, Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, 
Paulina Szulc, Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Lewandowski 
  
Uchwała Nr 41/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 41/V/2024 stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 
 

 
k) w sprawie wysokości oraz zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce w gminie Śrem; 
Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. 

 
Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 Radny Adam Lewandowski poinformował, że kilka lat wstecz, kiedy 
budowany był system opieki żłobkowej to równolegle trwała walka o rynek pracy 
kobiet. W dyskusji społecznej w roku 2011 wszyscy wskazywali, że dotacja 420 zł 
ze strony gminy jest za mała. Mimo, iż faktycznie kwota, nie była zbyt duża 
to spowodowała uwolnienie rynku pracy kobiet. Po kilku latach walki o powstanie 
projektu Aktywny Rodzic, który wprowadził solidne dofinansowanie, gmina Śrem 
wycofuje się z dotacji. Stwierdził, że jest to niedorzeczne chociażby ze względu, 
na fakt, że podstawowym elementem w kampanii wyborczej Burmistrza były 
żłobki. Właściciele żłobków zaczną podwyższać opłatę. Już w niektórych 
przypadkach opłata ta wynosi powyżej 1500 zł. Patrząc globalnie, na rynek pracy 
dofinansowanie, jest szansą by kobiety/matki mogły swobodnie wrócić do pracy. 
Duże miasta jak Kraków, Gdańsk bez problemu pozostawiły dotację. W Słupsku 
wycofano się z dotacji, a awantura zrobiła się na cały kraj. Pani Minister Gajewska 
osobiście przyjechała do Słupska i po przeprowadzonych rozmowach, wycofano 
się z uchwały, która była już podjęta i nie skorzystano z możliwości wycofania 
dotacji. Dodał, że w ostatnim czasie najwięcej słyszy się o oszczędnościach 
na dzieciach: na pływalni, na żłobku, na podziałach grup. W przedszkolach 
płatności nie są wysokie i wszystkie dzieci mają zagwarantowaną znakomitą 
opiekę zarówno w placówkach publicznych jak i prywatnych. Stwierdził, że warto 
dać żłobkom szansę na rozwój. Podsumował, że członkowie Klubu Radnych 
Adama Lewandowskiego nie poprą tej uchwały. 
 Radny Piotr Mulkowski zapytał, czy po wprowadzeniu programu żłobki 
dostaną wyższe środki czy nastąpi zmniejszenie o dotację gminą? 
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 Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że intencja ministerstwa 
była jednolita: wspieranie aktywności zawodowej rodziców. Koszty utrzymania 
dziecka w żłobku będą finansowane z budżetu państwa z funduszu pracy w 100 
%. Podmioty prowadzące żłobki mogą podnieść tą kwotę, i z tego co się słyszy, 
podnoszą ją do kwoty 1500 zł, będzie to kwota nadal finansowana z budżetu 
państwa. W ustawie jest zapis, że opłata za żłobek nie może być wyższa niż 2200 
zł, więc nawet jeżeli żłobek podniesie koszt utrzymania do najwyższego 
określonego w ustawie, to po otrzymaniu dotacji z państwa rodzic będzie ponosił 
koszt 700 zł, czyli o 100 zł mniej niż obecnie. Jeżeli żłobek podniesie opłatę 
powyżej 2200 zł to do 1 kwietnia 2025 roku nie otrzyma dotacji 1500 zł 
z ministerstwa. Dodała, że ustawodawca określając kwotę 1500 zł brał średni 
koszt utrzymania dziecka w żłobku.  
 Burmistrz Grzegorz Wiśniewski stwierdził, że nie wie czy porównanie 
Śremu do takich dużych miast jak Kraków jest dobrym porównaniem. 
Poinformował, że rozmawiał z wójtem Tarnowa Podgórnego i tam również 
o kilkaset złotych obniżona tą dotację. Przekazał, że na dzień dzisiejszy 
w większości żłobków opłata to 1200 zł, prognoza inflacji wskazuje, 
że nie przekroczy ona 5% więc jeżeli żłobki podniosą opłatę do wskazanej przez 
ustawodawcę kwoty dotacji 1500 zł to jest to wzrost o ok. 20%.  Dodał, że w wielu 
żłobkach są miejsca, jednak rodzice nie zawsze chcą dowozić dzieci tam, gdzie są 
miejsca, dlatego też powstał kolejny żłobek na terenie gminy Śrem przy ul. Ks. A. 
Rzadkiego. Istotną sprawą jest fakt, iż w końcu zacznie działać rynek, więc jeżeli 
żłobki będą windowały opłaty w górę to rodzice wycofają dzieci z tych żłobków, 
a dzieci pozostawią np. w domu z babcią i wtedy będzie jeszcze więcej miejsc 
w żłobkach. Stwierdził, że żłobki nie będą chciały mocno podnosić cen, ponieważ 
patrząc na ilość urodzeń dzieci to w najbliższym czasie może ich brakować, 
a to spowoduje konkurowanie żłobków o dzieci.  Poinformował także, 
że zaoszczędzona kwota zostanie przeznaczona na zadania oświatowe związane 
z dziećmi. 
 Radny Adam Lewandowski zwrócił uwagę, że to nie jest dotacja dla gminy 
tylko dla rodziców. Rodzice jako świadomi ludzie podejmują decyzję 
czy skorzystać z babciowego czy innych form. Program Aktywny Rodzic 
jest podmiotowy i daje szansę rodzicom na podjęcie samodzielnej decyzji. Duże 
miasta się nie wycofują z tej dotacji, o to jest luksus dla gminy jak ma miejsca 
w żłobkach. Dodał, że nie można zazdrościć innym miastom, że ich jakość 
funkcjonowania żłobków jest na wysokim poziomie. Trzeba dać szanse rodzicom, 
aby negocjowali z właścicielami żłobków jak podnieść komfort edukacyjny. 
Stwierdził, że to Rada jednogłośnie podjęła decyzję, aby wspomóc tą dotacją 
rodziców. 
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 Radny Bartosz Żeleźny stwierdził, że warto spojrzeć na dotację nie jako 
pomoc dla żłobka, a dla rodzica. Rodzic decyduje się na puszczenie dziecka 
do żłobka zazwyczaj, gdy zmuszają go do tego sprawy zawodowe lub finansowe. 
Prawo pracy chroni rodziców po powrocie do pracy, ale wiadomo, że różnie 
to bywa.  Niestety zarobki nie nadążają za tym co się dzieje w państwie, zatem 
wszelaka pomoc jest niezbędna. Dotacja jest pomocą dla rodzica, 
a nie zabieraniem pieniędzy z budżetu gminy. 
 Radny Artur Konon poinformował, że rozmawiał z osobą prowadzącą 
żłobek, która wskazała na ważny problem: ZUS, będzie zwracał żłobkom 
pieniądze, ale jeżeli rodzic pośle dziecko do żłobka od 1 stycznia to musi do 20 
stycznia złożyć wniosek, więc zanim otrzyma dotację rodzic będzie musiał 
z własnej kieszeni wyłożyć pieniądze, a żłobek dopiero po otrzymaniu dotacji 
zwróci tę kwotę rodzicowi. Zapytał, czy w taki przypadku gmina nie mogłaby 
wesprzeć rodziców jakąś formą pomocy zwrotnej? Zapytał, także czy jest już 
konkretny pomysł na jakie cele zostaną przeznaczone zaoszczędzone pieniądze? 
 Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że jeżeli mowa 
o refinansowaniu poniesionych kosztów to jest mowa o 1.10.2024 r., bo z tym 
dniem wchodzi ustawa, czyli rodzic może złożyć wniosek do 20 listopada. Gmina 
do końca bieżącego roku budżetowego będzie wypłacać dotację 420 zł.  
Jak zachowają się instytucje żłobkowe, trudno wyrachować, ponieważ 
są to podmioty prywatne. W rozmowie jedna osoba prowadząca żłobek 
przekazała, że podnosi koszty do 1500 zł, ale nie będzie żądać tej kwoty 
od rodziców tylko poczeka na sfinansowanie z budżetu centralnego. Natomiast 
jeżeli chodzi o oszczędności, czyli kwotę ok. 1 300 000,00 zł to środki te zostaną 
zaplanowane na cele oświatowe. Wydatki na oświatę są coraz większe, 
już słychać o podwyżkach dla kadry pedagogicznej oraz niepedagogicznej. 
 Burmistrz Grzegorz Wiśniewski dodał, że dotacje w kwocie 420 zł 
nie otrzymuje rodzic tylko podmiot prowadzący żłobek. Po wejściu w życie 
nowych przepisów od 1 października, ZUS również będzie przekazywał kwotę na 
konto tego podmiotu. Kwota 1500 zł jest spora i powinna wystarczyć na pokrycie 
opłaty. Natomiast jeżeli zajdzie potrzeba to zawsze można przywrócić te środki 
finansowe.  Z zaoszczędzonej kwoty jest możliwość np. otwarcia żłobka 
publicznego. 
 Radny Tomasz Wojna dodał, że uchwała była szeroko omawiana na Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu i jako jedyny głosował za pozytywną opinią uchwały. 
Stwierdził, że nie rozumie stwierdzeń, że zabierane jest coś – komuś, ponieważ 
pieniądze nie trafiały bezpośrednio do rodziców tylko do żłobka, i tak ma być 
dalej. Kwota wsparcia z 420 zł wzrasta do 1500 zł i zmienia się tylko to, że budżet 
gminy zostanie zastąpiony przez budżet państwa. Zakładając wersje maksymalnej 
podwyżki przez żłobki do kwoty 2200 zł, to rodzic zapłaci 100 zł mniej 
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niż aktualnie, natomiast przy mniejszych podwyżkach, rodzicowi zostanie 
w kieszeni więcej. Przekazał, że na Komisji wyjaśnione było, że nawet jeżeli gmina 
zostawi dotacje to może być tak, że dotacja z państwa zostanie umniejszona 
o kwotę dotacji gminnej, czyli gmina straci 1 300 000 zł, a w skali całości 
nic się nie zmieni. Dodał, że kwotą zaoszczędzoną warto wesprzeć budżet 
oświaty.  

Rady Adam Lewandowski stwierdził, że duża grupa osób pewnie nigdy nie 
korzystała ze żłobków, ani przedszkoli, bo rodzice rezygnowali z aktywności 
zawodowej, zazwyczaj były to kobiety. Dodał, że mamy XXI wiek i warto spojrzeć 
na inne kraje, które gwarantują super opiekę dla dzieci w wieku żłobkowym. Od 
rozwoju dziecka w wieku do 3 lat zależy wiele późniejszych zachowań i cech 
człowieka. Dodał, że dotacja Aktywny Rodzic i dotacja z gminy to są dwie różne 
rzeczy. Dotacja gmina to jest gest gminy w stosunku do młodych ludzi, zazwyczaj 
przed trzydziestką, którzy chcą się rozwijać zawodowo, edukacyjnie oraz 
wychowywać dzieci.  

Radny Zdzisław Żeleźny zapytał, czy może się dowiedzieć jaki żłobek 
zdeklarował się podnieś cenę tylko do 1500 zł oraz czy była to oficjalna 
deklaracja? 

Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że nie była to oficjalna 
deklaracja tylko rozmowa telefoniczna i dlatego też nie może powiedzieć który 
to był żłobek. 

Radny Zdzisław Żeleźny stwierdził, że tak naprawdę nie wiadomo jakie 
podwyżki wprowadzą żłobki. 

Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że nie da się przewidzieć, 
jak zachowają się podmioty żłobkowe, ponieważ są to prywatne podmioty. 
Żłobek może podnieść kwotę do bardzo wysokiej, ale tylko jeżeli podniesie 
maksymalnie do 2200 zł ma szansę na pozyskanie dotacji 1500 zł z budżetu 
państwa. 
 Radny Zdzisław Żeleźny zapytał, czy dobrze rozumie, iż żaden ze żłobków 
oficjalnie nie zdeklarował się, że nie podniesie kwoty do wyższej niż 1500 zł? 
 Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że żłobki nie były 
zobowiązane do jakiejkolwiek deklaracji.  
 Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak przekazał, że należy zauważyć, 
iż samo wprowadzenie dotacji z państwa wprowadziło z automatu podwyższenie 
oczekiwania żłobków do opłaty. Dodał, że rachunek jest prosty 1500 zł – 820 zł = 
680 zł, czyli jest korzyść. Sytuacja będzie na bieżąco monitorowana i jeżeli się 
zmieni to w każdej chwili można wrócić do ponownego finansowania. Stwierdził, 
że trzeba wykorzystać fakt, iż skarb państwa zauważył potrzebę dofinansowania, 
i pieniądze zaoszczędzone przeznaczyć na inny cel. Celi jest wiele m.in. oświata 
z roku na rok jest coraz droższa, a dzieci jest coraz mniej, natomiast nauczycieli 
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coraz więcej, także pieniądze na pewno pozostaną w sferze oświatowej, 
bo są potrzebne. 
 Radny Adam Lewandowski stwierdził, że gminie chodzi tylko i wyłącznie 
o oszczędności. Natomiast jest szansa by w komforcie stworzyć warunki 
funkcjonowania dzieci do lat 3. Podkreślił ponownie by nie mylono dotacji 
gminnej z dotacją rządową, bo są to dwa osobne zbiory finansowe. Stwierdził, że 
zamiast się wycofywać z dotacji i w późniejszym czasie wracać do tematu, lepiej 
będzie ją zostawić, a wrócić do dyskusji o jej wycofani w przyszłym roku. 

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak odpowiedział, 
że jest to oszczędność, ale nie ze szkodą dla dzieci, ponieważ dla żłobka ani dla 
rodziców nie jest ważne skąd pochodzą środki.  

Radny Cezary Strzelec poinformował, iż lubi robić eksperymenty myślowe 
i zaproponował głośne przeprowadzenie takiego eksperymentu. Wyobraził sobie, 
że jest osobą prowadzącą żłobek i aktualnie pobiera opłatę 1200 zł, a że jest 
przedsiębiorcą to w tym jest marża, bo oczywiście musi zarabiać. Gmina daje 
dotację 420 zł resztę opłaty ponosi rodzic. Nagle państwo daje 1500 zł, a inflacja 
jest na poziomie ok. 5%. Więc oczywiste jest, że jako przedsiębiorca, chce zarobić 
w związku z powyższym bierze, całość dotacji - 1500 zł. Jeżeli gmina utrzyma 
swoją dotację to logiczne jest, że weźmie obie dotacje, czyli 1920 zł. Dlatego jego 
zdaniem gmina musi wycofać swoją dotację. Nie będzie to ze szkodą dla dzieci, 
bo Burmistrz zdeklarował, że środki zostaną w budżecie oświaty, czyli dzieci 
zyskają. Dodał, że jeżeli żłobki ustalą wyższe niż 1500 zł opłaty to wtedy Rada 
może wrócić do dyskusji. 

Radny Adam Lewandowski odpowiedział, Radnemu Cezaremu Strzelcowi, 
że dobrze, iż są to wyłącznie jego głośne przemyślenia, bo to nie ma nic 
wspólnego z rachunkiem ekonomicznym. Zamysłem ustawy, która gwarantuje 
dotacje w programie Aktywny Rodzic, była globalna sytuacja rynkowa, 
uwolnienie rynku pracy kobiet.  

Radny Cezary Strzelec, odpowiedział, że do warunków rynkowych nie musi 
się odnosić, ponieważ osoba prowadząca żłobek, która świadczy usługę w kwocie 
1200 zł już teraz zarabia. Inflacja jest na poziomie 5% czyli sytuacja rynkowa 
nie jest dramatyczna, a dość dobra. Stwierdził, że inne warunki rynkowe 
są w różnych miastach i nie można porównywać Śremu do np. Warszawy, gdzie 
koszty utrzymania działalności są znacznie wyższe. 

 Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy koszt 1200 zł to całkowity koszt jaki 
ponosi rodzic za pobyt dziecka w żłobku, czy jest to tylko część kosztów? 

Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że 1220 zł to koszt 
utrzymania dziecka w żłobku bez wyżywienia, ponieważ ustawodawca narzucił, 
że nawet w przypadku, gdy gmina udziela dotacji to koszt wyżywienia ponosi 
rodzic. 
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Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zapytał, czy jeżeli żłobek 
podniesie kwotę do 1500 zł, a gmina nie zniesie swojej dotacji to która dotacja 
w pierwszej kolejności będzie brana pod uwagę, czyli czy państwo pomniejszy 
dotację o dotację gminna, czy może będą one sumowane? 

Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że jeżeli żłobek podniesie 
kwotę do 1500 zł to taką będzie musiał złożyć deklaracje przy wniosku składanym 
do ZUS, ale w tym wniosku również musi podać wysokość dotacji gminnej. 
Nie do końca jeszcze wiadomo w jaki sposób będzie interpretowane 
przyznawanie dotacji tzn. czy ZUS przyzna całe 1500 zł, czy 1500 pomniejszone 
o dotację gminną.  

Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy dotacji gminnej nie można przeznaczyć 
na pokrycie kosztów wyżywienia dziecka w żłobku? 

Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że ustawodawca określił 
wprost, że po stronie rodziców jest koszt wyżywienia. 
 Radny Łukasz Brzeziński stwierdził, że jeżeli rodzice teraz ponoszą koszt 800 
zł to przy zachowaniu dotacji ten koszt będzie jeszcze mniejszy. Dodał, 
że nie rozumie na czym skorzystają dzieci z 1300 000 zł oszczędności, jeżeli środki 
te zostaną przeznaczone na podwyżki dla pracowników oświaty, nauczycieli. Jego 
zdaniem korzyść dla dzieci byłaby, gdyby środki zostały przeznaczone m.in. 
na doposażenie sal, placów zabaw itp. 
Dyskusje zakończono. 
 
 

Salę obrad o godzinie 17:16 opuścił Radny Piotr Mulkowski. 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zarządził ponowne sprawdzenie 

kworum. Stwierdził, że aktualnie na sali obrad obecnych jest 18 radnych. 
 
 
Radny Tomasz Wojna poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, 

projekt uchwały zaopiniowała negatywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne 
ZA (10) Justyna Bąkowska, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Maria Sokołowska-Nowak, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward 
Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna 
PRZECIW (7) Łukasz Brzeziński, Adam Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, 
Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Tomasz Przybylski 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (2) Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
  
Uchwała Nr 42/ V/2024 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała Nr 42/V/2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 
 
 
Przerwa 10 minut. 
 
 

Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zarządził ponowne sprawdzenie 
kworum. Stwierdził, że aktualnie na sali obrad obecnych jest 18 radnych. 
 
 

l) zmieniającego uchwałę w sprawie planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków i jakości 
świadczonej opieki; 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto. 
 
Radny Tomasz Wojna poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, 

projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (10) Justyna Bąkowska, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-

Szewczak, Tomasz Przybylski, Maria Sokołowska-Nowak, Cezary Strzelec, Jakub 

Strzelec, Paulina Szulc, Tomasz Wojna 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Łukasz Brzeziński, Adam Lewandowski, Andrzej 

Mieloszyński, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Edward Szczepański, Bartosz 

Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (2) Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 

 
Uchwała Nr 43/ V/2024 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała Nr 43/V/2024 stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

 
 

m) zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia gminy Śrem 
do Stowarzyszenia Zdrowych Miast Polskich; 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
  
W dyskusji głos zabrali: 
 Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński, poinformował, iż na Komisji 
Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska padło pytanie, dlaczego 
gminę będzie reprezentować pracownik urzędu a nie jak dotychczas radny. 
Przekazał, że na koniec poprzedniej kadencji tj. w kwietniu po rezygnacji Radnej 
Barbary Ratajczak zostało skierowane pismo Przewodniczącej Rady 
do Burmistrza Śremu o wytypowanie nowego przedstawiciela i przedstawienie 
stosownego projektu uchwały. W nowej kadencji obecny Burmistrz wytypował 
Panią B. Czaplicką, ale jeżeli ktoś z Radny chciałby reprezentować gminę 
w Stowarzyszeniu to jest możliwość zmiany osoby. 
 Radny Zdzisław Żeleźny poinformował, że w poprzedniej kadencji 
przedstawicielem była Radna Barbara Ratajczak, która nie była wyznaczana, więc 
Przewodniczący się pomylił. 
 Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński, zapytał w jakim sensie 
się pomylił? 
 Radny Zdzisław Żeleźny odpowiedział, że Przewodniczący powiedział, 
że w poprzedniej kadencji nikt z Radnych nie chciał być przedstawicielem. 
 Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński odpowiedział, że w poprzedniej 
kadencji po rezygnacji Radnej Barbary Ratajczak, było skierowane pismo 
do Burmistrza od Przewodniczącej o wytypowanie nowego przedstawiciela.  
 Radny Zdzisław Żeleźny, stwierdził, że nie przypomina sobie takie pisma 
i czy mógłby je zobaczyć. 
 Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński odpowiedział, że oczywiście 
i przedstawił kopię pisma. (Pismo stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 
 Burmistrz Grzegorz Wiśniewski, wyjaśnił, że poprzedniej kadencji 
po rezygnacji Radnej B. Ratajczak, ówczesna Przewodnicząca Katarzyna 
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Sarnowska wystąpiła z wnioskiem do Burmistrza Adama Lewandowskiego 
o wskazanie osoby do reprezentowania w stowarzyszeniu.  
 Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poinformował, że jeżeli będzie 
kiedyś jakakolwiek prośba o reprezentowanie gminy przez Radnego to na pewno 
zostanie wszystkim Radnym przekazana np. za pomocą e sesji. 
 Radna Katarzyna Sarnowska poinformowała, że na Komisji to Ona zadała 
to pytanie. Dodała, że nie ma nic przeciwko wytypowanej osobie, tylko chciała 
zauważyć, że do tej pory zawsze był to Radny oraz nie pamięta, żeby takie pismo 
podpisywała, ale mogło się tak zdarzyć.  
 Dyskusje zakończono. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Tomasz Kaczyński zapytał, czy któryś 
z Radnych chce reprezentować gminę w Stowarzyszeniu Zdrowych Miast 
Polskich? 
 Zgłoszeń nie było. 
  
 Radna Justyna Bąkowska poinformował, że Komisja Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww.  uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne 
ZA (18) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (2) Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
 
Uchwała Nr 44/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 44/V/2024 stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 
 

n) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania sportu na terenie gminy Śrem;  
Punkt zdjęto z porządku obrad. 
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o) zmieniającego uchwałę w sprawie szczegółowych warunków korzystania 
z nieruchomości przez jednostki organizacyjne; 

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PSG, Donat Tomczak. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny Adam Lewandowski zaapelował, by publicznie ogłosić taka 

możliwość, żeby nie było, iż tylko wybrana kancelaria prawna zagwarantuje sobie 
nieodpłatne nieruchomości, w których ma udzielać nieodpłatnej pomocy 
prawnej, a tak naprawdę udzieli pierwszej bezpłatnej porady a następnie 
przekieruje osobę do kancelarii. W związku z powyższym prosi by ogłoszenie 
trafiło do publicznej wiadomości. 

Burmistrz Grzegorz Wiśniewski odpowiedział, że takie działania na pewno 
zostaną poczynione. Poinformował, że gmina dołoży wszelkich starań 
by zabezpieczyć mieszkańców, by do wspomnianej przez Radnego sytuacji 
nie doszło. 

Dyskusje zakończono. 
 
Radny Tomasz Wojna poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, 

projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
Radny Andrzej Mieloszyński poinformował, że Komisja Komunalna 

i Rozwoju projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
Radna Katarzyna Łeńska – Szewczak poinformowała, Komisja Budżetowa 

projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne 
ZA (18) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (2) Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 

 



27 

 

Uchwała Nr 45/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 45/V/2024 stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 

 
 

p) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 
realizujących nowe inwestycje na terenie gminy Śrem w ramach pomocy 
de minimis; 

Projekt uchwały zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 
 
Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

 Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński przekazał, że na Komisji 
Budżetowej padła błędna odpowiedź, na pytanie Radnego Adama 
Lewandowskiego dot. zwolnień dla firm logistycznych. Poprosił o wyjaśnienia 
Pana Skarbnika. 
 Skarbnik Krzysztof Lewandowski poinformował, że przez pomyłkę 
udzielono błędnej odpowiedzi i jeżeli chodzi o wyłączenia dla firm logistycznych 
to te przedsiębiorstwa nie będą podlegały wyłączeniu. Spowodowane 
jest to chęcią przyciągnięcia jak najszerszej grupy inwestorów, bo każdy nowo 
wybudowany obiekt po okresie 2letniego zwolnienia z podatku, spowoduje 
zwiększenie wpływów z tytułu podatku od nieruchomości. 
 Radny Adam Lewandowski stwierdził, że nienadaremno zapytał na Komisji 
o zwolnienie firm logistycznych, gdyż logistyka nigdy nie była zwalniana 
z podatku, ponieważ są to największe wpływy, jeżeli chodzi o podatek 
od nieruchomości. Zazwyczaj wyłączane były banki i logistyka, 
bo to rekompensowało inne zwolnienia. Stwierdził, że należy się przyjrzeć, 
ile na tym gmina straci. 
 Radny Artur Kanon zapytał, czy uchwała jest wynikiem rozmów 
z inwestorami, którzy chcą się podjąć działalności na jej terenie? 
 Burmistrz Grzegorz Wiśniewski odpowiedział, że uchwała powstała z myślą 
by wyjść naprzeciw przedsiębiorcą i przyciągać kolejne podmioty. Uchwała 
obowiązuje od 1 stycznia 2024 roku dlatego, że skutek podatkowy i tak następuje 
zawsze w roku kolejnym, więc jest to zasadne. Dodał, że na Komisji informował, 
że podmioty zainteresowane na ten moment to: firma Rehau, spółka Sportiwo 
oraz firma KLEIBER. 
 Radny Adam Lewandowski stwierdził, że on zwrócił uwagę na logistykę, 
ponieważ są to całkiem inne stawki, które znacznie wspierają budżet. Dodał, 
że ta uchwała jest jego zdaniem formą eksperymentu. 
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  Burmistrz Grzegorz Wiśniewski odpowiedział, że nie bardzo rozumie 
sugestie dotyczące logistyki, ponieważ stawka podatku od nieruchomości 
jest taka sama dla wszystkich podmiotów. 

Radny Adam Lewandowski przekazał, że w ostatnich latach nie było takiego 
przypadku by zwolnieniami objęta była logistyka. Zapytał Skarbnika 
czy to prawda? 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że tak jest to nowość. 
Radny Adam Lewandowski stwierdził, że chodzi mu o to by gmina 

nie straciła na tych zwolnieniach, bo są to bardzo duże powierzchnie. Dodał, 
że rozumie, iż zwolnienia mogą być argumentem zachęcający firmy logistyczne. 

Dyskusje zakończono. 
 
Radna Katarzyna Łeńska – Szewczak poinformowała, Komisja Budżetowa 

projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. projektu uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne 
ZA (18) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (2) Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 

 
Uchwała Nr 46/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 46/V/2024 stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

 
 

q) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 
rok; 

Projekt uchwały zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
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 Radny Andrzej Mieloszyński poprosił o wyjaśnienie dot. pomniejszenia 
o prawie 18 000,00 zł w planie wydatków: 900/90005/6059 (załącznik nr 2 
do proj. uchwały) oraz zmniejszenia o tę samą kwotę w planie wydatków 
majątkowych: 900/90005/6059 (załącznik nr 3 do proj. uchwały). 
 Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że zmianie ulega podziałka 
klasyfikacji budżetowej dotycząca źródła finansowania. Dotyczy to inwestycji 
adaptacji gminy Śrem do zmian klimatu, budowa błękitno-zielonej 
infrastruktury.  
Dyskusje zakończono. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. projektu uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne 
ZA (18) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, 
Tomasz Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina 
Stępa, Cezary Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, 
Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (2) Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
 
Uchwała Nr 47/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 47/V/2024 stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 
 
 
r) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 
Projekt uchwały zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 
 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia ww. projektu uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne 
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ZA (18) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Artur Konon, 
Adam Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (2) Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
 
Uchwała Nr 48/ V/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 48/V/2024 stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 
 
 
Ad. 6. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia Rady Miejskiej w Śremie. 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poinformował, że punkt obrad 

dotyczy projektów obwieszczeń Rady Miejskiej w Śremie i że są to teksty 
jednolite uchwał nad którymi rada już obradowała, w związku z powyższym 
proponuje przejść do ich przegłosowania bez omawiania i dyskusji. Zapytał, 
czy Radni wyrażają na powyższe zgody.   
 Radni wyrazili zgodę. 
 

Sale obrad o godz. 18:18 opuścił Radny Adam Lewandowski oraz Radny 
Artur Konon. 

Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zarządził ponowne sprawdzenie 
kworum. Stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 16 Radnych. 
 
a) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie powołania 
Śremskiej Rady Seniorów oraz nadania jej Statutu; 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem ww. obwieszczeniem.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne 
ZA (16) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Katarzyna 
Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz Przybylski, Katarzyna 
Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub 
Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, 
Zdzisław Żeleźny 
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PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (4) Artur Konon, Adam Lewandowski, Krzysztof Lewandowski, Piotr 
Mulkowski 
 
Obwieszczenie Nr 2/ V/2024 zostało podjęte jednogłośnie. 
(Obwieszczenie Nr 2/V/2024 stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 
 
 
 b) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie przyjęcia 
Programu Usług Społecznych w gminie Śrem na lata 2024-2026; 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem ww. obwieszczeniem.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne 
ZA (16) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Katarzyna 
Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz Przybylski, Katarzyna 
Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary Strzelec, Jakub 
Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, Bartosz Żeleźny, 
Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (4) Artur Konon, Adam Lewandowski, Krzysztof Lewandowski, Piotr 
Mulkowski 
 
Obwieszczenie Nr 3/ V/2024 zostało podjęte jednogłośnie. 
(Obwieszczenie Nr 3/V/2024 stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 
 
 

Na salę obrad wrócił Radny Adam Lewandowski. 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zarządził ponowne sprawdzenie 

kworum. Stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 17 Radnych. 
 
 
 c) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Psarskie; 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem ww. obwieszczeniem.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (17) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Adam 
Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3) Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
 
Obwieszczenie Nr 4/ V/2024 zostało podjęte jednogłośnie. 
(Obwieszczenie Nr 4/V/2024 stanowi załącznik nr 26do protokołu) 
 
 d) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Śrem; 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem ww. obwieszczeniem.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (17) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Adam 
Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3) Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
 
Obwieszczenie Nr 5/ V/2024 zostało podjęte jednogłośnie. 
(Obwieszczenie Nr 5/V/2024 stanowi załącznik nr 27 do protokołu) 
 
 e) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie dodatkowych 
oznaczeń taksówek oraz przepisów porządkowych związanych z przewozem 
osób i bagażu taksówkami na terenie gminy Śrem. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem ww. obwieszczeniem.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (17) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Adam 
Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3) Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
 
Obwieszczenie Nr 6/ V/2024 zostało podjęte jednogłośnie. 
(Obwieszczenie Nr 6/V/2024 stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 
 
 
Ad. 7. Zatwierdzenie planu pracy Rady i planu pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej 
od października do grudnia 2024 r. oraz przyjęcie planów pracy stałych Komisji 
Rady od października do grudnia 2024 roku.  
(Projekt planu pracy Rady oraz Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 29 
do protokołu) 
 

Przewodniczący Rady przekazał, że plan pracy Rady Miejskiej od X do XII 
2024 rok, został Radnym przekazany wraz z zawiadomieniem o sesji.  

Następnie zapytał, czy są uwagi do planu pracy? 
Uwag nie zgłoszono. 

 
Głosowanie w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Śremie od X 
do XII 2024 rok. 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (17) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Adam 
Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3) Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
Plan pracy Rady do końca 2024 r został jednogłośnie zatwierdzony. 
 

Następnie Rada przystąpiła do zatwierdzenia planu pracy/kontroli Komisji 
Rewizyjnej do końca 2024 roku.  
 
Głosowanie w sprawie zatwierdzenia planu pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej od 
X do XII 2024 rok. 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (17) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Tomasz Klaczyński, Adam 
Lewandowski, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Andrzej Mieloszyński, Tomasz 
Przybylski, Katarzyna Sarnowska, Maria Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Jakub Strzelec, Edward Szczepański, Paulina Szulc, Tomasz Wojna, 
Bartosz Żeleźny, Zdzisław Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3) Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Piotr Mulkowski 
Plan pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej do końca 2024 r został jednogłośnie 
zatwierdzony. 
 
 
 (Plan pracy Rady i plan pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej od października 
do grudnia 2024 r. stanowi załącznik nr 30 do protokołu) 
 

Plany pracy stałych Komisji Rady do końca 2024 roku zostały przedłożone 
Radzie. (Plany stanowią załącznik nr 31 do protokołu) 

 
Raport z przeprowadzonych głosowań podczas V sesji Rady Miejskiej 

w Śremie stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 
Ad. 8 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 33 
do protokołu) 
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia.  

Dyskusji nie podjęto. 
 
 
Ad. 9 Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni 
złożyli następujące interpelacje: 

1) 2 lipca 2024 r. wpłynęła Interpelacja Radnego Zdzisława Żeleźnego 
dot. przeprowadzenia prac konserwacyjnych i zabezpieczających 
drzewa na plaży miejskiej.  

2) 8 sierpnia 2024 r. wpłynęła Interpelacja Radnej Katarzyny Łeńskiej – 
Szewczak dot. renowacji placu zabaw Nivea. 

3) 9 sierpnia 2024 r. wpłynęła Interpelacja Radnej Katarzyny Łeńskiej – 
Szewczak dot. uporządkowania dróg gminnych w miejscowości 
Psarskie. 

4) 28 sierpnia 2024 wpłynęła Interpelacja Radnego Piotra Mulkowskiego 
dot. lekcji wychowania fizycznego. 

5) 9 września 2024 wpłynęła Interpelacja Radnego Adama 
Lewandowskiego dot. wydarzenia na plaży, które mają miejsce 7 
września 2024 r.  

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Dominikowi 
Sworowskiemu – Prezesowi Klubu Warta Śrem. 

 
Pan Dominik Sworowski poinformował, że Klub Warta w zeszłym roku 

wszedł do 4 Ligii, co jest olbrzymim sukcesem całego Klubu oraz przyczynia się 
do promocji gminy Śrem. Dodał, że 4 Liga wymagała dużego doświadczenia oraz 
ogromnych nakładów finansowych. W związku z powyższym zwrócił 
się do Radnych o pomoc w funkcjonowaniu klubu i utrzymaniu 4 Ligii w Śremie. 
Poprosił o wsparcie oraz pomoc finansową w roku bieżącym oraz kolejnym. 

 
Radny Adam Lewandowski stwierdził, że ostatnie lata to był ogromny 

wysiłek gminy, żeby wybudować stadion praktycznie od nowa. Stworzenie 
warunków do trenowania na starej infrastrukturze było praktycznie niemożliwe. 
Dodał, że stadion kosztował sporo wysiłku i środków w związku z czym trzeba 
dbać, o niego oraz wspierać korzystające z niego kluby i nie tylko, bo również 
szkoły podczas lekcji w-f korzystają ze stadionu. Poinformował, że piłka nożna 
nie jest sportem najważniejszym, ale jest symboliką dla młodych ludzi i warto 
na to zwracać uwagę. Stwierdził, że nie da się 4 Ligii realizować z tymi samymi 
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finansami co w 3 Lidze. Zaapelował o wsparcie, żeby po osiągnięciu tego poziomu 
sportowego oraz infrastruktury sportowej, nie trzeba było borykać 
się ze spadkiem atrakcyjności tych rzeczy. 

 
Pan Dominik Sworowski podziękował za słowa wsparcia Radnemu. Dodał, 

że to nie jest tak, że Klub Warta Śrem liczy tylko na garnuszek miasta. 
Poinformował, iż codziennie wykonują wiele telefonów oraz odbywają spotkania 
ze sponsorami. 4 Liga to są koszty ponad 400 000,00 zł, a większość tych kosztów 
udaje się pozyskać w drodze sponsoringu. Dodatkowo wpływy z dnia meczowego 
również pokrywają zobowiązania klubu, jednakże by funkcjonować dobrze 
i utrzymać 4 ligę potrzebne jest wsparcie gminy. 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poinformował, że uzgodnił 

z Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Radnym Tomaszem Wojną, 
że Prezes Warty jest zawsze mile widziany na Komisji i w trakcie jej obrad może 
szerzej opowiedzieć o funkcjonowaniu oraz problemach klubu. 

 
Radny Bartosz Żeleźny, zwrócił się z prośbą do Burmistrza, aby 

za pośrednictwem Przewodniczącego Rady, informował wszystkich Radnych 
o podjętych zarządzeniach dot. zmian budżetowych.  

 
Radna Katarzyna Sarnowska wróciła do tematu basenu klas IV oraz III. 

Poinformował, że pytała na ostatniej sesji, dlaczego klasy IV zostały pominięte 
w roku szkolnym 2024/2025 w nauczaniu pływania, na co otrzymała odpowiedź, 
że kroki takie podjęto ze względu na słabą frekwencję i nie chodzi o finanse. 
W związku z taka odpowiedzią poprosiła o pisemną informację dot. frekwencji 
młodzieży. Przekazała, że z pisma, które otrzymała, wynika, iż średnia frekwencja 
na zajęciach pływania to 88%, a są szkoły, gdzie frekwencja sięgała 100% przez 
pół roku. Stwierdziła, że bardzo żałuje, iż nie starczy pieniędzy na podstawową 
rzecz jak nauka pływania. Poinformowała, także iż złożyła interpelację dotyczącą 
tworzenia grup wf w gminnych szkołach, ponieważ jest ciekawa jakie są zasady. 
Dodała, że rodzice skarżą się na tworzenie grup wf, ponieważ są grupy 
koedukacyjne.  

 
Radny Zdzisław Żeleźny nawiązał do tematu Przedstawiciela Gminnego 

w Stowarzyszeniu Zdrowych Miast Polskich i poinformował, że całą poprzednią 
kadencję Radna Barbara Ratajczak pełniła tą funkcję, a rezygnacje złożyła 
w kwietniu 2024 r. Zapytał również, co się dzieje z ławkami na Jezioranach, 
ponieważ są dewastowane po czym znikają np. ławka przy RELAKSIE, przy postoju 
taxówek oraz w Parku Odlewników. Poprosił, że jeżeli ławki zostały zabrane 
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do naprawy to, żeby wróciły na swoje miejsce, bo któregoś dnia się okaże, 
że w Parku Odlewników nie ma ławek. Następnie zapytał Przewodniczącego 
Rady, dlaczego obrady sesji zostały przeniesione na popołudnie, ponieważ nie 
było to konsultowane z Radnymi. Stwierdził, że decyzyjność należy do Rady, 
a Radni nie mieli możliwości wypowiedzenia się w tym temacie. 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński odpowiedział, 

że to przewodniczący organizuje pracę rady i ustala termin oraz godzinne obrad. 
Dodał, że skoro sesje są transmitowana na żywo to niech będą transmitowane 
dla ludzi a nie w powietrze, ponieważ przeważnie do południa ludzie pracują. 
Stwierdził, że część Radnych to też osoby pracujące. 

 
Radny Zdzisław Żeleźny poinformował, że w statucie gminy są zapisy, które 

nie są jasne: „Przewodniczący ustala czas i miejsce obrad”. Stwierdził, że pojęcie 
czasu nie jest jednoznaczne, ponieważ może oznaczać zarówno godzinę jak i datę. 
Dodał, że również jest zapis, iż informacja o terminie i miejscu sesji powinna 
być podana do publicznej wiadomości, a termin to nie jest godzina, tylko 
konkretny dzień a nie czas. Zaproponowałby Rada przegłosowała wniosek 
formalny w sprawie godzin zwoływania sesji. 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poprosił o opinię Radcę Prawnego 

w zakresie ustalania przez Przewodniczącego terminu, miejsca oraz czasu 
zwoływania posiedzeń. Dodał, że jeżeli zapisy statutu nie są jednoznaczne 
to została dzisiaj powołana Komisja Statutowa i może je zmienić. 

 
Radca Prawny Sławomir Baum wyjaśnił, iż mówiąc o terminie można mieć 

na myśli zarówno datę jak i godzinę. Stwierdził, że tak jak Przewodniczący 
wspomniał, powołana jest Komisja Statutowa i można wdrożyć zmiany 
do statutu. 

 
Radny Zdzisław Żeleźny stwierdził, że „można mieć” nie znaczy, że tak jest 

i interpretacja w związku z tym może być różna.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zaproponował Radnemu 

kompromis i poprosił o przedstawienie listy z 11 podpisami Radnych z wnioskiem 
o zmianę godziny. Następnie zapytał Radcę czy wniosek powinien być głosowany. 

 
Radca Prawny Sławomir Baum odpowiedział, że jest to wniosek formalny 

i nie widzi potrzeby by Przewodniczący uchylał się od jego głosowania. 
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Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński nie zgodził się z opinią Radcy, 
ponieważ zapis statutu mówi jasno jakie są w tej sprawie kompetencje 
Przewodniczącego więc nie będzie głosował wniosku nie zgodnego z prawem. 

 
Radny Zdzisław Żeleźny stwierdził, że Przewodniczący podjął decyzję sam 

z siebie nie licząc się resztą Rady. 
 
 

Przerwa 5 minut. 
 
 
Radna Maria Sokołowska – Nowak przekazał, że jako osoba pracująca 

i przedstawicielka pozostałych osób pracujących jest zadowolona 
z popołudniowego terminu obrad sesji.  

 
Radca Prawny Sławomir Baum poinformował, że po krótkiej dyskusji wraz 

z Przewodniczącym doszli do przekonania, że wniosek formalny Radnego 
Zdzisława Żeleźnego nie może być głosowany, ponieważ nie mieści się w definicji 
wniosków formalnych. Dodał, że zgodnie ze statutem sesję przygotowuje 
przewodniczący. Ponadto w statucie zostało również określone co obejmuje 
przygotowanie sesji, czyli m.in. ustalenie czasu i miejsca obrad, a zatem statut 
przyznaje te kompetencje jednoosobowo przewodniczącemu. 

 
Radny Adam Lewandowski zauważył, że została dzisiaj powołana Komisja 

Statutowa, dla której ta dyskusja powinna być solidnym głosem by rozsądnie 
niektóre sprawy przedyskutować.  

 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński zapytał, czy Radny Zdzisław 

Żeleźny przyjmuje wyjaśnienia. 
 
 Radny Zdzisław Żeleźny odpowiedział, że przyjmuje do wiadomości 

to co zostało powiedziane. Dodał, że Przewodniczący jest wybierany przez Radę 
a nie Rada przez Przewodniczącego. 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński odpowiedział, że poprosi Zespół 

Obsługi Rady, by przesłał do Radnych ankietę/ zapytanie dot. godzin posiedzeń. 
 
Radna Katarzyna Sarnowska zapytała, czy wiadomo na kiedy będzie 

zwołane I posiedzenie Komisji Statutowej 
 



39 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński odpowiedział, że termin 
nie jest znany, ale zostanie uzgodniony z przedstawicielami Klubów. 

 
Radny Łukasz Brzeiński przekazał, że chciałby na ręce Przewodniczącego 

złożyć dwie interpelacje 1) dot. budowy świetlicy wiejskiej w m. Psarskie, 2) dot.  
działań podjętych w sprawie podtopień, które wystąpiły na początku roku 
bieżącego. Dodał, że obie interpelacje są kontynuacją Jego wcześniejszych 
wniosków jeszcze jako Sołtysa. Zapytał, również czy zostały podjęte jakiekolwiek 
prace zmierzające do utworzenia harmonogramu dróg. 

 
Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak odpowiedział, że rozmowy w tym 

temacie trwają, harmonogram nie jest jeszcze gotowy. Dodał, że Radni zostaną 
powiadomienie o jego powstaniu. Poinformował, że nie jest to prosty temat, 
ponieważ trzeba oszacować oraz stwierdzić co jest najpilniejsze. 

 
Radny Łukasz Brzeiński zapytał, do kiedy będą trwać prace nad 

harmonogramem? 
 
Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak odpowiedział, że nie jest w stanie 

podać dokładnej daty, ale planuje się zakończenie prac w tym roku. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński oddał głos Panu 

Pawłowi Wawrzyniakowi – mieszkańcowi gminy Śrem. 
 
 Pan Paweł Wawrzyniak przekazał, że w trakcie dyskusji Radnych 

nad uchwałą w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 
dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie gminy Śrem 
w ramach pomocy de minimis, nasunął mu się pewien wniosek. Nie podważa 
sensu i zasadności uchwały, jednakże proponuje by zwrócono uwagę na 
wspieranie lokalnych przedsiębiorców, którzy nie zawsze będą w stanie 
wybudować budynek pod działalność powyżej 1000 m. Jako przykład podał 
otwarcie nowego lokalu handlowego na Jezioranach, przez lokalną firmę, który 
ma 550 m, czyli daje nowe miejsca pracy, a na zwolnienie się nie załapie. 
Natomiast lokal handlowy większych sieci, który przekroczy wskazany metraż, 
otrzyma takie zwolnienie.  

 
Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński odpowiedział, że jak dobrze 

pamięta to firmy spożywcze wyłączone są ze zwolnienia. 
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Skarbnik Krzysztof Lewandowski poinformował, że handel detaliczny 
jest wyłączony ze zwolnienia, więc nie ma zagrożenia, że dyskonty będą bardziej 
preferowane od lokalnych przedsiębiorców.  

 
Następnie Przewodniczący Rady Tomasz Klaczyński poinformował, 

że do Rady wpłynęła następująca korespondencja:  
1) 31 lipca 2024 r. wpłynęło pismo od mieszkańców Psarskiego dot. 

utwardzenia nawierzchni kostką brukową w miejscowości Psarskie ul. 
Bukowa, Brzozowa, Wierzbowa, Jarzębinowa.  

2) 29 sierpnia 2024 r. wpłynęło pismo od pracowników admiracyjnych 
placówek oświatowych dot. podwyżek wynagrodzenia.  

3) 11 września 2024 r wpłynęło pismo z Koła Gospodyń Wiejskich 
w Orkowie dot. bezpieczeństwa mieszkańców wsi Orkowo na drodze 
gminnej.  

Z dokumentami można zapoznać się w Zespole Obsług Rady. 
 
 Poinformował, że kolejna sesja robocza zaplanowana jest na 29 
października 2024 r. o godz. 16:00.   

Natomiast 9 października 2024 r. odbędzie się sesja uroczysta dot. nadania 
tytułu „HONOROWEGO OBYWATELA ŚREMU” Pani Danucie Szafrańskiej. Zwrócił 
uwagę, że odbędzie się ona w Muzeum Śremskim. Ponadto poinformował, 
że na tej sesji nie będą potrzebne tablety, bo głosowanie zostanie 
przeprowadzone ręcznie. 

Przypomniał, że u informatyków Urzędu Miejskiego, w ich godzinach pracy, 
Radni mogą zgłaszać się po karty z internetem do tabletów. 
 
 
Ad. 10 Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady – Tomasz Klaczyński stwierdził, iż porządek V sesji 
Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady sesji o godz. 18:57 
dziękując wszystkim za przybycie. 
 
 
 
          Przewodniczyła: 
       Przewodniczący Rady Miejskiej 
            /-/ Tomasz Klaczyński 
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Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych. 
2. Zawiadomienia o sesji Rady. 
3. Wniosek Burmistrza Śremu z prośbą o wycofanie z porządku obrad 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i 
trybu finansowania sportu na terenie gminy Śrem. 

4. Wniosek Przewodniczącego Rady o uzupełnienie porządku obrad o projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji 
Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w 
Śremie. 

5. Wniosek Burmistrza Śremu z prośbą o uzupełnienie porządku obrad o 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 
gminy Śrem na 2024 rok oraz o uzupełnienie porządku obrad o projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 

6. Uchwała Nr 32/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru członków 
Komisji Budżetowej Rady Miejskiej w Śremie. 

7. Uchwała Nr 33/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru członków 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Śremie. 

8. Uchwała Nr 34/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru 
Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego oraz członków Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Śremie. 

9. Uchwała Nr 35/V/2024 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej 
Rady Miejskiej w Śremie i ustalenia jej składu osobowego. 

10. Uchwała Nr 36/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru członków 
Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej 
w Śremie. 

11. Uchwała Nr 36/V/2024 w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w 
budynku położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz 
spółki Medella S.A. 

12. Uchwała Nr 38/V/2024 w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w 
budynku położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz 
spółki Zjednoczone Przedsiębiorstwa Rozrywkowe S.A. 

13. Uchwała Nr 39/V/2024 w sprawie rozpatrzenia zażalenia na nieważność 
wyborów sołeckich wsi Orkowo. 

14. Uchwała Nr 40/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Śrem na lata 2022-2026. 

15. Uchwała Nr 41/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia na 
terenie gminy Śrem ośrodka wsparcia pod nazwą Klub Senior + w Śremie 
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oraz w sprawie ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia 
odpłatności uczestników w Klubie Senior+ w Śremie. 

16. Uchwała Nr 42/V/2024 w sprawie wysokości oraz zasad ustalania dotacji 
celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce w gminie 
Śrem. 

17. Uchwała Nr 43/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie planu nadzoru nad 
żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie 
warunków i jakości świadczonej opieki. 

18. Pismo Przewodniczącej Rady do Burmistrza Śremu. 
19. Uchwała Nr 44/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia 

gminy Śrem do Stowarzyszenia Zdrowych Miast Polskich. 
20. Uchwała Nr 45/V/2024 zmieniającego uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków korzystania z nieruchomości przez jednostki organizacyjne. 
21. Uchwała Nr 46/V/2024 w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na 
terenie gminy Śrem w ramach pomocy de minimis 

22. Uchwała Nr 47/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej gminy Śrem na 2024 rok 

23. Uchwała Nr 48/V/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 

24. Obwieszczenie Nr 2/ V/2024 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie powołania Śremskiej Rady Seniorów oraz nadania jej 
Statutu. 

25. Obwieszczenie Nr 3/ V/2024 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie przyjęcia Programu Usług Społecznych w gminie Śrem 
na lata 2024-2026. 

26. Obwieszczenie Nr 4/ V/2024 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
południowej części wsi Psarskie. 

27. Obwieszczenie Nr 5/ V/2024 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Śrem. 

28. Obwieszczenie Nr 6/ V/2024 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie dodatkowych oznaczeń taksówek oraz przepisów 
porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu taksówkami na 
terenie gminy Śrem. 

29. Projekt planu pracy Rady oraz Komisji Rewizyjnej. 
30. Plan pracy Rady i plan pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej od października 

do grudnia 2024 r. 
31. Plany pracy stałych Komisji Rady do końca 2024 roku. 
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32. Raport z przeprowadzonych głosowań podczas V sesji. 
33. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 


